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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

odbytego dnia 21 grudnia 2020 r. w Urzędzie Miejskim w Kamieniu 

Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 745, a zakończono o godz. 1120  
 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1) Łukarski Piotr – Przewodniczący Komisji, 

2) Dobek Jarosław, 
3) Foleżyński Dariusz, 
4) Marciniak Natalia. 

  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 

2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Mazur Andrzej – Kierownik Referatu RGIiGK 
5) Buda Dorota – Inspektor ds. profilaktyki i zdrowia 

 
  

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Piotr Łukarski. Następnie przedstawił porządek 

posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Miejsko – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 

Krajeńskim na rok 2021.  
2. Zmiany w WPF. 
3. Zmiany w budżecie na rok 2020.  

4. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
5. Projekt budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021. 
6. Wyznaczenie obszaru i granic Aglomeracji Kamień Krajeński. 

7. Pozostałe projekty uchwał.  
        

 II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Miejsko – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 
Krajeńskim na rok 2021.  
 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor ds. profilaktyki Dorota 

Buda, informując, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką                  

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniem 

narkomanii należy do zadań własnych gminy. Realizacja zadań prowadzona 

jest w postaci Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021. 

Podstawę prawną przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Kamień Krajeński na rok 2021 stanowi ustawa z dnia 26 

października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi, art.10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.                             

o przeciwdziałaniu narkomanii oraz ustawa z dnia 11 września 2019 r.                  

o zdrowiu publicznym. Wymienione akty prawne tworzą spójny system 

umożliwiający samorządom terytorialnym prowadzenie lokalnej polityki 

wobec alkoholu i narkotyków, a także wyznaczają konkretne zadania                      

i wskazuje środki na ich realizację.  

Podkreśliła, że konsumpcja alkoholu ma istotny wpływ na zdrowie 

fizyczne i psychiczne zarówno jednostek jak i rodziny, a jej konsekwencje 

dotyczą nie tylko osób pijących szkodliwie, ale wpływają na całą populację. 

Zwróciła uwagę na to, że przyjęcie przez Radę Gminy wymienionego 

Programu przyczyni się do efektywnego prowadzenia działań, mających na 

celu ograniczenie spożycia napojów alkoholowych i używania narkotyków, 

zmianę struktury ich spożywania, jak również do inicjowania i wspierania 

przedsięwzięć w zakresie profilaktyki uzależnień, rozwiązywania problemów 

alkoholowych i narkomanii. 

Następnie omówiła również działania, które podejmowane były w 2020 

roku (sprawozdanie z działalności). 

 

Radna Natalia Marciniak poruszyła sprawę bezdomnej osoby 

przebywającej na terenie miasta Kamień Krajeński. 

 

Inspektor Dorota Buda, z uwagi na chorobę alkoholową,  

zaproponowała pomoc w skierowaniu tej osoby na leczenie do Piecewa. 

 

Radna Natalia Marciniak zwróciła uwagę, że nie jest to mieszkaniec 

Gminy Kamień Krajeński.  

 

Inspektor Dorota Buda poinformowała, że w przypadku rozwiązywania 

problemów alkoholowych nie ma to znaczenia.  
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Radny Dariusz Foleżyński zapytał o problem narkomanii. 

 

Inspektor Dorota Buda poinformowała o sytuacji z 2019 r. i jednej 

osobie wobec której skierowano wniosek o leczenie w tym zakresie. 

Podkreśliła, że często brakuje podstaw do podjęcia konkretnego działania.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 

 

Ad.I.2. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2020r. 
Planowane na rok 2020 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą: 

-dochody ogółem –37.677.058,53zł, 
-wydatki ogółem –38.939.058,53zł. 

 
Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami 

za. 

 
Ad.I.3. Zmiany w budżecie na rok 2020 rok.  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Radny Jarosław Dobek poruszył temat budowy drogi w miejscowości 

Dąbrowa. Nawiązał również do planów budowy drogi w Dużej Cerkwicy oraz 

źródeł finansowania w obu przypadkach. Zapytał również o remont autobusu 

szkolnego. Podkreślił, że duże pieniądze przeznaczane są na remont,                    

a autobus jest coraz starszy.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski stwierdził, że przewidziany jest remont w dużym 

zakresie. Zasygnalizował jednocześnie, że będzie trzeba w przyszłości 

przeanalizować propozycję zakupu nowego autobusu.    

 

Radna Natalia Marciniak zapytała o tablice ogłoszeniowe, które miały zostać 

zakupione w roku bieżącym. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że na początku roku zostaną 

zamówione i radna na rzecz miasta otrzyma 3 takie tablice.  
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Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 

  

Ad.I.4. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień 
Krajeński. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował m.in. o tym, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy Kamień Krajeński przygotowana została na lata 2021-2031. Prognoza 

kwoty długu opracowana została do roku, w którym zaplanowana jest spłata 

ostatniej raty kredytu długoterminowego zaciągniętego na pokrycie deficytu  

z roku 2021 oraz spłatę kredytów zaciągniętych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Ostateczny termin spłaty powyższych 

kredytów i pożyczek zaplanowany jest na 2031 r. Przy opracowywaniu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński jako podstawowe 

zostały wykorzystane wskaźniki makroekonomiczne zawarte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Państwa jak również wytyczne dotyczące założeń 

makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego opracowanych przez Ministerstwo 

Finansów. W niektórych latach zostały również wprowadzone indywidualne 

przeliczenia w zależności od decyzji finansowych wprowadzonych dla 

budżetu Gminy Kamień Krajeński. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski podkreślił, że WPF jest 

zmieniany praktycznie na każdej sesji. 

 

Radny Jarosław Dobek stwierdził, że wynika to z realizowanych 

inwestycji.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja                      

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.   

 

Ad.I.5. Projekt budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn informując, iż budżet na 2021 rok jest to zestawienie 

przewidywanych dochodów i wydatków obejmujących okres roczny. Budżet 
określa możliwości rozwoju gospodarczego w danym roku. 

 
Radna Natalia Marciniak zapytała o planowaną inwestycję przy ul. Polnej                
w Kamieniu Krajeńskim. Zapytała czy jest tam wykonana kanalizacja. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że są tam poprowadzone 

wszystkie media. Chodzi o położenie nawierzchni asfaltowej.    
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Uzupełnienia dokonał Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur informując, 

że ulica Polna będzie jedną z głównych ulic i jest to duże przedsięwzięcie. 
Podkreślił, że jest to konieczna inwestycja.  

 
Radny Jarosław Dobek zwrócił uwagę, że jest to zapewne szacunkowy koszt 
tej inwestycji, ale pytanie czy to wystarczy.  

 
Radna Natalia Marciniak zapytała czy będzie również oświetlenie, chodnik. 

 
Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur poinformował, że ma to zostać 
wykonane kompleksowo.  

 
Radna Natalia Marciniak zapytała również na ile lat rozłożona zostanie ta 
inwestycja. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że ma być wykonana w okresie 

około 2 lat.  
 
Radna Natalia Marciniak zapytała również o to jak wygląda kanalizacja na 

terenie miasta.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur odpowiedział, że mimo pandemii 
COVID-19 sytuacja wygląda lepiej niż można było się spodziewać. 
Wspomniał o ul. Dworcowej, Brzozowej i Szkolnej. Stwierdził, że prace 

realizowane są zgodnie z harmonogramem.  
 
Radny Jarosław Dobek zapytał o 10.000 zł przekazane z funduszu sołeckiego 

Dąbrowy na zakup wozu OSP.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że chciałby, aby zostały na to 
zadanie dołożone środki.  
 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, aby nie zrobić takiego błędu jak                      
w przypadku Orzełka.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że odnośnie wozu OSP w Orzełku 
wszystko zmierza w dobrym kierunku.  

 
Radny Jarosław Dobek poruszył także temat funduszu dróg samorządowych. 
Zapytał czy jest to na zasadzie 50/50. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że połowę trzeba dołożyć.   

 
Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski wyraził wątpliwość co do inwestycji 
dotyczącej adaptacji pomieszczeń Posterunku Policji. Zapytał czy                        

w programie rewitalizacji nie ma innych, bardziej potrzebnych zadań np. 
remont sali kinowej czy remont stadionu miejskiego.   
 

Radna Natalia Marciniak zastanawiała się czy podczas prac nad programem 
rewitalizacji nie widziano innego przeznaczenia tego budynku i czy to zadanie 

było priorytetowe.  
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Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur podkreślił, że były prowadzone 

badania i dotyczyło to obszarów zdegradowanych.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił ponadto, że w tej części miasta nie 
było przeprowadzanych zbyt wielu inwestycji.  
 

Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że chodziło jej tylko o adaptację piętra 
na klub seniora.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur podkreślił, że były prowadzone 
konsultacje. Wszystko ustalane było przez 2 lata. Ponadto wprowadzona 

została zmiana, aby można było dofinansować świetlicę w Radzimiu.     
 
Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że pocieszające jest to, że po 5 latach 

można zmienić sposób użytkowania. Ponadto wyraziła niezadowolenie, że 
konsultacje odbywają się w piątek o godz. 10. 

 
Radny Jarosław Dobek pokreślił, że klub seniora nie powinien znajdować się 
na piętrze, ponieważ dochodzą dodatkowe koszty np. windy.  

 
Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski wyraził zadowolenie z faktu 

zabezpieczenia środków w budżecie na maszty flagowe. Zapytał również                  
o opinię RIO do projektu budżetu na 2021 rok.    
 

Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że jest pozytywna opinia RIO odnośnie 
projektu budżetu, WPF oraz deficytu.  
   
Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

 
Ad.I.6. Wyznaczenie obszaru i granic Aglomeracji Kamień Krajeński. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Kierownik 

Referatu RGIiGK Andrzej Mazur. Poinformował, że Aglomeracja Kamień 

Krajeński została wyznaczona uchwałą Nr XII/279/15 Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego z dnia 28 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Kamień Krajeński (Dz. Urz. Woj. Kuj. -Pom. z 2015 r., poz. 

2986). Zgodnie z Uchwałą Nr XII/279/15 Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego z dnia 28 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Kamień Krajeński wyznaczono Aglomerację Kamień Krajeński o równoważnej 

liczbie mieszkańców (RLM) 4.960 z oczyszczalnią ścieków zlokalizowaną na 

terenie miasta Kamień Krajeński, której obszar obejmuje miejscowości: 

Kamień Krajeński, Dąbrówka (część miejscowości), Duża Cerkwica (część 

miejscowości), Mała Cerkwica (część miejscowości), Radzim, Orzełek (część 

miejscowości), Obkas (część miejscowości). 

Po przeprowadzonej weryfikacji obszaru i granic aglomeracji Kamień 

Krajeński stwierdzono niezgodność RLM dotychczas obowiązującej 

aglomeracji z RLM rzeczywistym aglomeracji oraz konieczność zmiany 
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zakresu terytorialnego obszaru dotychczasowej aglomeracji (zmianę obszaru       

i granic aglomeracji) ze względu na uwarunkowania, wynikające z obecnej 

sytuacji w zakresie istniejącego systemu kanalizacji zbiorczej oraz 

zweryfikowane tereny aglomeracji dla obszarów nieskanalizowanych (do 

wykluczenia z obszaru aglomeracji). 

Na etapie weryfikacji obszaru i granic aglomeracji przeprowadzono 

zmiany w przebiegu granic aglomeracji wynikające z: 

- włączenia do obszaru aglomeracji terenów skanalizowanych leżących poza 

granicami aglomeracji (np. część miejscowości Płocicz); 

- wykluczenia pojedynczych działek ewidencyjnych nieskanalizowanych 

znajdujących się skrajnie przy granicy aglomeracji, które obsługiwane są 

przez indywidualne rozwiązania gospodarki ściekowej (zbiorniki 

bezodpływowe lub przydomowe oczyszczalnie ścieków). 

Przeprowadzona weryfikacja obszaru i granic aglomeracji Kamień 

Krajeński wprowadziła zmiany w granicach aglomeracji zmieniając obszar 

aglomeracji. 

Wejście w życie uchwały nie obciąży budżetu Gminy Kamień Krajeński. 

Prawidłowa identyfikacja aglomeracji, jej granice i obszar ma zasadniczy 

wpływ na wyposażanie gminy w system kanalizacyjny i oczyszczalnie ścieków 

oraz realizację przez gminę zobowiązań wynikających z Traktatu Akcesyjnego 

w części dotyczącej dyrektywy ściekowej. 

 
Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski zapytał dlaczego nie zakwalifikowało 

się Zamarte. 

 

Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur podkreślił, że chodzi o wskaźnik 

koncentracji, długość sieci.  

 

Następnie poruszono również problem oczyszczalni w Zamartem.   

  

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami 

za. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

Brak.  

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski poinformował, że zwrócił się do niego 

sołtys wsi Obkas z zapytaniem dotyczącym pomocy dla obszarów byłych 

PGR-ów. Wspomniał o kwocie 250 mln zł oraz terminie do końca roku.  

 

Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur podkreślił, że platforma do 

składania wniosków nie jest jeszcze uruchomiona.  
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Poproszono Inspektor Natalię Szczepańską o udzielenie informacji                       

w przedmiotowej sprawie. Poinformowała, że kwota 250 mln zł to jest kwota 

w skali całego kraju na pomoc dla gmin, w których znajdują się obszary 

byłych PGR-ów. Maksymalna kwota dla całej gminy to 5 mln zł. Wszystkie 

projekty opiniować będzie KOWR. W chwili obecnej nie ma jeszcze 

ogłoszonego naboru.    

 

Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski zapytał czy może liczyć na to, że 

Urząd będzie monitorował tę sprawę. 

 

Inspektor Natalia Szczepańska udzieliła odpowiedzi twierdzącej.  

 

Ponadto Radni podkreślali, że są na terenie gminy zabytki, które niszczeją. 

Jako przykład podali pałac w Radzimiu.   

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 21 grudnia 2020 r.  

  

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Piotr Łukarski 


